
Protokół Nr XXXV/17 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 20 grudnia 2017 r. na godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. XXXV/525/2017 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok.
2. XXXV/526/2017 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
3. XXXV/527/2017 Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2018 rok.
4. XXXV/528/2017 w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.
5. XXXV/529/2017 w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta Racibórz 
                                   z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi
                                   działalność pożytku publicznego na 2018 rok.
6. XXXV/530/2017 w sprawie określenia formy, wysokości i trybu przyznawania pomocy dla
                                   zaproszonego repatrianta i zaproszonych członków najbliższej rodziny
                                   repatrianta przez Miasto Racibórz do osiedlenia się na terenie Miasta
                                   Racibórz.
7. XXXV/531/2017 w sprawie ustalenia Statutu Żłobka w Raciborzu przy ul. Słonecznej 9.
8. XXXV/532/2017 w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w Programie
                                   ograniczenia niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2018 –2028
                                   realizowane w budynkach mieszkalnych.
9. XXXV/533/2017 w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w Programie
                                   ograniczenia niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2018 -2028 
                                   realizowane w budynkach niemieszkalnych i mieszkalnych
                                   niezakwalifikowanych do dofinansowania przy udziale środków
                                   zewnętrznych.
10. XXXV/534/2017 w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków
                                   zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów
                                   zagospodarowania przestrzennego miasta Racibórz.
11. XXXV/535/2017 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/574/2005 Rady Miasta Racibórz
                                   z dnia 21 grudnia 2005 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania
                                   wody i odprowadzenia ścieków.
12. XXXV/536/2017 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu
                                   zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy
                                   ul. Dębniki.
13. XXXV/537/2017 w sprawie nadania nazwy Skwer Wincentego z Kielczy.
14. XXXV/538/2017 w sprawie wyrażenia woli współfinansowania zakupu samochodu
                                   ratowniczo - gaśniczego dla jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej 
                                   w Raciborzu Brzezie.
15. XXXV/539/2017 w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXIV/500/2017 Rady Miasta
                                   Racibórz z dnia 29 listopada 2017 r. w sprawie przedłużenia czasu
                                   obowiązywania dotychczasowej taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia 
                                   w wodę i zbiorowego odprowadzenie ścieków dla miasta Racibórz.
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Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska - Mróz
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz
 Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Radca Prawny Maciej Markowicz 
 
Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta 
Racibórz, stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 21, Rada jest więc władna do 
podejmowania uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił i poddał pod głosowanie wnioski Prezydenta Miasta o ujęcie w planowanym 
porządku obrad zał. Nr 2, dodatkowych następujących punktów i projektów uchwał: 
1. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
2. Uchwała w sprawie wyrażenia woli współfinansowania zakupu samochodu ratowniczo - 

gaśniczego dla jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Raciborzu Brzezie.
3. Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXIV/500/2017 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 

listopada 2017 r. w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowej taryfy dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenie ścieków dla miasta Racibórz.

Rada przy 21 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
wnioski przedstawione przez Przew. RM Henryka Mainusza, ustalając następujący porządek 
obrad (wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 3):
    
1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. 1. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok.
      2. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
5. Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2018 rok.
6. Uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.
7. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta Racibórz z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2018 
rok.

8. Uchwała w sprawie określenia formy, wysokości i trybu przyznawania pomocy dla 
zaproszonego repatrianta i zaproszonych członków najbliższej rodziny repatrianta przez Miasto 
Racibórz do osiedlenia się na terenie Miasta Racibórz.
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9. Uchwała w sprawie ustalenia Statutu Żłobka w Raciborzu przy ul. Słonecznej 9.
10. Uchwała w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w Programie 

ograniczenia niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2018 - 2028 realizowane w 
budynkach mieszkalnych.

11. Uchwała w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w Programie 
ograniczenia niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2018 - 2028 realizowane w 
budynkach niemieszkalnych i mieszkalnych niezakwalifikowanych do dofinansowania przy 
udziale środków zewnętrznych.

12. Uchwała w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego miasta 
Racibórz.

13. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/574/2005 Rady Miasta Racibórz z dnia 
21 grudnia 2005 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzenia 
ścieków.

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Dębniki.

15. Uchwała w sprawie nadania nazwy Skwer Wincentego z Kielczy.
16. Uchwała w sprawie wyrażenia woli współfinansowania zakupu samochodu ratowniczo - 

gaśniczego dla jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Raciborzu Brzezie.
17. Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXIV/500/2017 Rady Miasta Racibórz z dnia 

29 listopada 2017 r. w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowej taryfy dla
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenie ścieków dla miasta Racibórz.

18. Plan pracy Rady Miasta na 2018 rok.
19. Interpelacje, zapytania i wnioski.
20. Zakończenie sesji.

Ad 2. Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie Protokół Nr XXXIV/17 z sesji Rady
Miasta Racibórz z dnia 29 listopada 2017 r.

Rada  przy  22  głosujących  radnych,  19  głosami  za,  0  przeciw  i  3  wstrzymującymi  się
przyjęła  Protokół Nr XXXIV/17 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 29 listopada 2017 r.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 4. 

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady
          Miasta.
       
 Prezydent  Miasta  Mirosław  Lenk przedstawił  bieżącą  realizację  uchwał  Rady  Miasta

poprzedniej  kadencji  oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta  i  zarządzeń Prezydenta
Miasta  obecnej  kadencji.  Przedmiotowe  informacje  stanowią  zał.  Nr  5   do  protokołu.
Następnie przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między
sesjami. Lista omówionych wydarzeń stanowi zał. Nr 6 do protokołu.

Ad 4. 1. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z autopoprawką – zał. Nr 7 i 8.
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Rada  przy  22  głosujących  radnych,  19  głosami  za,  0  przeciw  i  3  wstrzymującymi  się
przyjęła powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 9.
Uchwała Nr XXXV/525/2017 stanowi zał. Nr 10  do protokołu.

2. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada  przy  22  głosujących  radnych,  14  głosami  za,  1  przeciw  i  7  wstrzymującymi  się
przyjęła powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 11.
Uchwała Nr XXXV/526/2017 stanowi zał. Nr 12  do protokołu.

Ad 5. Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2018 rok.

 Przew. RM Henryk Mainusz przedstawił  radnym pozytywne opinie wynikające z Uchwał III
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach – zał. Nr 13 - 15:
 Nr 4200/III/233/2017 z dnia 8 grudnia 2017 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez

Prezydenta Miasta Racibórz projekcie uchwały budżetowej na 2018 rok wraz z 
uzasadnieniem i materiałami informacyjnymi,

 Nr 4200/III/234/2017 z dnia 8 grudnia 2017 roku w sprawie opinii o możliwości 
sfinansowania deficytu w wysokości 16.949.001 zł przyjętego w projekcie uchwały 
budżetowej na 2018 rok Miasta Racibórz, 

 Nr 4200/III/235/2017 z dnia 8 grudnia 2017 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez 
Prezydenta Miasta Racibórz projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 
na lata 2018 – 2036. 

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF po szczegółowej dyskusji pozytywnie 
zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały wraz ze zmianami przedstawionymi przez 
Prezydenta Miasta. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Leon Fiołka przedstawiając stanowisko Klubu radnych RS Nasze Miasto – zał. Nr 16 
przekazał, że klub nie będzie głosował za uchwałą budżetową na rok 2018 i wieloletnią 
prognozą finansową na lata 2018 – 2036, gdyż w ocenie klubu nie spełniają one oczekiwań 
co do efektywności wydatkowania środków publicznych, co do właściwego planowania oraz 
rzeczywistych potrzeb rozwojowych miasta. Kluczowe zastrzeżenia dotyczą wysokiego 
deficytu budżetowego, sprzedaży lokali mieszkalnych i nakładów na budownictwo 
mieszkaniowe, mniejszych nakładów na realizację programu ograniczenia niskiej emisji, 
niezmienionego trendu wydatków na oświatę i braku wydatków na realizację obwodnicy 
miasta.  

 Radny Franciszek Mandrysz podziękował wszystkim radnym opozycji, opozycji która idzie 
pod prąd i dlatego pełni ważną rolę w samorządzie. Wskazał też na przykład radnego Piotra 
Klimy i jego stanowisko względem wiatraków. Wskazał, że budżet miasta ma to do siebie, że
trzeba go głosować w całości albo wcale. Dodał, że zawiera on wiele pozytywnych 
elementów niemniej wskazał, że w gospodarce mieszkaniowej brakuje  wykorzystania 
programu mieszkania +, z drugiej strony prościej te środki można by wykorzystać kupując 
100 mieszkań. Wskazał też na wysokie czynsze w takich nowych mieszkaniach. Uznał więc, 
że miasto powinno wybrać najlepszą opcję gdy chodzi o mieszkania. W kwestii Markowic 
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uznał, że projekt tego budżetu potwierdza, że Markowice traktuje się jak obszar kolonialny. 
Podkreślił brak spotkania z wszystkimi radnymi by wypracować konsensus, wzorem 
powiatu. Wskazał, że radni opozycyjni reprezentują połowę mieszkańców miasta. Na koniec 
przekazał, że w związku z tym, że nie wzięto pod uwagę składanych przez niego interpelacji 
oraz wniosków inwestycyjnych, a głosować trzeba na całością to będzie głosował na nie.       

 Radny Zbigniew Sokolik przekazał, że też będzie głosował przeciwko przyjęciu tego budżetu
miasta między innymi z powodu zakładania wzrostu zadłużenia miasta oraz braku  wzrostu  
wydatków inwestycyjnych bo będzie ich raptem 16% w całości wydatków. Dalej wskazał na 
niepokojące symptomy jak zmniejszanie zatrudnienia w największej spółce w mieście. 
Wskazał również na dwukrotny wzrost wydatków w gospodarce komunalnej. Podkreślił 
również brak w budżecie wydatków związanych z budową drogi Racibórz – Pszczyna.     

 Radny Leszek Szczasny po pierwsze zapytał czy w budżecie miasta ujęto budowę tężni, o 
których budowę wnioskowali mieszkańcy w budżecie obywatelskim. Dalej wskazał na 
niezrealizowany jego postulat dotyczący zakupu stacji pomiarowej WIOŚ. Następnie 
porównał wyniki powietrza na pomorzu i u nas. Uznał, że sprzęt pomiarowy założony we 
współpracy z PWSZ nie jest chyba miarodajny gdyż powietrze na Ocicach jest według tych 
pomiarów czystsze niż na pomorzu. 

 Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że ta wypowiedź nie ma nic wspólnego z omawianym 
tematem i poprosił o konkretny wniosek.

 Radny Leszek Szczasny zgłosił wniosek formalny o zabezpieczenie w budżecie miasta 
środków w kwocie 250.000 zł na zakup stacji pomiarowej WIOŚ.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk odnosząc się do przedstawionych uwag i wniosków 
radnych przekazał, że w mimo deficytu wynoszącego 14,8 mln zł budżet miasta zakłada 
nadwyżkę w wysokości 15 mln zł. W kwestii budowy nowych mieszkań przekazał, że nie 
zbudowano jeszcze w Polsce żadnego mieszkania z programu mieszkanie +. Dodał, że 
miasto zgłosiło już do tego programu teren, zgłaszając tym samym swój akces. Wskazał, że 
kwestię budowy mieszkań wpisano do strategii rozwoju. Dodał, że rozpoczęta procedura 
budowy mieszkań zakłada, że będą to mieszkania komunalne z możliwością wykupu a 
czynsze  mają tam zostać utrzymane na wysokości czynszów w TBS-ie, czyli mniej niż 
mieszkania +. W kwestii niskiej emisji uznał, że trzeba używać argumentów. Dalej wskazał, 
że nigdy nie twierdził, że jest przeciwny stacji WIOŚ. Wskazał, że stacji tej domaga się ale 
aby móc to zrealizować trzeba w budżecie wskazać na to środki. Dodał, że aby wniosek 
radnego Leszka Szczasnego był kompletny to trzeba w budżecie wskazać na to środki. 
Wskazał, że podobnie jest z tężnią, tutaj też trzeba wskazać skąd na to wziąć środki. Dalej 
wskazał, że planowany wskaźnik wzrostu dochodów jest mniejszy niż ministerialny więc nie 
można twierdzić, że miasto planuje nadmierne dochody. W kwestii stacji WIOŚ dodał, że   
żadna gmina nie kupiła sobie stacji WIOŚ. Dodał, że to nie tylko kwestia kupna ale również 
późniejszego utrzymywania. Wskazał, że stacja ta ma bardziej znaczenie powiatowe niż 
miejskie, więc miasto chętnie dołoży się do tego powiatowi. Co do czystości powietrza to 
przekazał, że zawsze podkreślał, że niewiele różnimy się pod tym względem od innych 
miasta na Śląsku. Podkreślił jednak, że miasto czyni bardzo wiele aby likwidować skutki 
niskiej emisji. Wskazał w tym miejscu konkretne kwoty przeznaczone na ten cel w budżecie 
miasta oraz konkretne efekty w postaci likwidacji starych pieców. Uznał jednak, że 
radykalnej poprawy nie będzie dopóki państwo nie wprowadzi zakazu palenia węglem. W 
kwestii wydatków na oświatę przekazał, że w 90% to godziny nauczycielskie. Dalej wskazał,
że godziny te składają się na liczebność dzieci w oddziałach i w szkołach miejskich nie jest 
źle ale już w szkołach dzielnicowych nie wygląda to dobrze. Dodał, że o utrzymaniu tych 
szkół zdecydowała Rada. W tym wypadku jednak dotacja oświatowa nie wystarcza i trzeba 
do tego dokładać. Wskazał, że alternatywą jest nie otwieranie małych oddziałów i skupienie 
dzieci w szkołach miejskich, albo likwidacja szkół co w ogóle nie przychodzi do głowy. 
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Uznał, że aby to uczynić trzeba wspólnej decyzji. Dodał, że utrzymanie budynku szkoły to 
500.000 zł w skali roku. W przypadku dwóch szkół będzie to 1 mln zł., niemniej na 60 mln zł
wydatków na oświatę widać, że nie jest to główny problem. Dalej wskazał, że ostatnia 
reforma spowodowała wzrost etatów wspomagających, godzin jest więc więcej ale 
finansowanie się nie zmieniło. W kwestii wydatków na budowę drogi Racibórz – Pszczyna 
przekazał, że wydatki te znajdą się w budżecie marszałka województwa i jak będzie trzeba to
miasto będzie uczestniczyć w tej budowie. Uznał więc, że prognozowanie tych wydatków w 
budżecie miasta na 2018 r. to duże nieporozumienie. Na chwilę obecną nie widać zagrożenia,
że ta droga nie będzie realizowana w ramach środków RPO do 2022 roku. Dodał, że inną 
kwestią jest wstrzymanie przekazania środków do momentu aż firma projektowa wykona 
wszystkie prace, które miała wykonać. W kwestii propozycji zgłaszanych wcześniej przez 
radnych spodziewał się, że radni dzisiaj na sesji będą składać konkretne już wnioski. Co do 
Markowic, to nigdy nie był to obszar kolonialny, a miasto reaguje na potrzeby mieszkańców 
w miarę możliwości. Podkreślił ostatni wydatek na zakup wozu dla OSP. Dalej przekazał, że 
konsensus nie może oznaczać głosowania opozycji zawsze przeciw, a tak dzieje się w 
powiecie. W kwestii Rafako przekazał, że firma ma swoją politykę i trudno to nam oceniać. 
Co do przetargów to przekazał, że wyniki są różne i zależą o terminów przetargów i od tego 
jaki portfel zamówień mają firmy. Na pewno nie można już liczyć na 30% spadki. Następnie 
przedstawił treść drugiej zmiany projektu uchwały budżetowej – zał. Nr 17 odnoszącej się 
do dyskusji z Komisji RGBiF w kwestii zwiększenia planu wydatków w dziale 851 Ochrona 
zdrowia Rozdział 85195 Pozostała działalność, Paragraf 236 0 Dotacje celowe z budżetu 
jednostki samorządu terytorialnego, udzielone w trybie art. 221 ustawy, na finansowanie lub 
dofinansowanie zadań zleconych do realizacji organizacjom prowadzącym działalność 
pożytku publicznego, na zadaniu 00-060/SP Pozostała działalność – ochrona zdrowia o 
kwotę 20.000zł. i zmniejszenia w Rozdziale 85215 Dodatki mieszkaniowe, Paragraf 311 0 
Świadczenia społeczne, Zadania 00-066/OPS Dodatki mieszkaniowe o kwotę 20.000zł. oraz 
zwiększenia planu wydatków w dziale  852 Pomoc społeczna, Rozdział 85295 Pozostała 
działalność, Paragraf 236 0 Dotacje celowe z budżetu jednostki samorządu terytorialnego, 
udzielone w trybie art. 221 ustawy, na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do 
realizacji organizacjom prowadzącym działalność pożytku publicznego, na zadaniu 00-
071/SP Pozostała działalność – pomoc społeczna o kwotę 30.000zł. i zmniejszenia w 
Rozdziale 85215 Dodatki mieszkaniowe, Paragraf 311 0 Świadczenia społeczne, Zadania 00-
066/OPS Dodatki mieszkaniowe o kwotę 30.000zł.

 Radny Marek Rapnicki przekazał, że większość radnych opozycji pracuje w poza 
jednostkami samorządowymi, a wtedy dużo łatwiej jest krytykować. Dalej przekazał, że 
budżet ten uznaje za przyzwoity. Jednego co mu braku to głosu w dyskusji przedstawiciela 
klubu koalicyjnego, np. z komisji budżetu. Dalej uznał, że opozycja to niezbędna cecha 
demokracji ale nie życzy nikomu takiej opozycji, która teraz jest w sejmie i oby nigdy takiej 
nie było u nas.

 Radny Leszek Szczasny w zakresie swojego wniosku zaproponowałaby środki na zakup 
stacji WIOŚ pochodziły z zadania przeznaczonego na likwidację niskiej emisji albo też z 
kolejnej edycji festiwalu jazzowego bądź też ze środków przeznaczonych na bieganie w 
mieście. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w budżecie miasta nie ma takiej pozycji jak 
środki na bieganie czy też środki na festiwal jazzowy.

 Radny Leszek Szczasny przekazał, że tak jak powiedział mogą to być także środki na walkę 
z niska emisją.

 Przew. RM Henryk Mainusz poprosił o sformułowanie ostatecznego wniosku.
 Radny Leszek Szczasny poprosił o obiektywizm w tym zakresie.
 Radny Zbigniew Sokolik przekazał, że radni są po to aby zabierać głos w dyskusji i nie 
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stosowne jest zakładać, że radni nie będą wypowiadać się na temat budżetu oraz upominać 
radnego za nie operowanie paragrafami. Następnie odnosząc się do dokumentu, a konkretnie 
wzrostu dochodów przekazał, że zakładany jest tam wzrost o 6 mln zł a nie o 3 mln zł.     

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że wynika to z metody porównania. Wskazał 
też, że wcześniej mówił, że ministerstwo planowało 46 a miasto 43. 

 Radny Zbigniew Sokolik przekazał, że operuje cyframi z budżetu. Następnie przypomniał, że
w zeszłym roku wszystkie wnioski opozycji zostały odrzucone. Nie ma więc znaczenia co 
zostanie podane bo wynik jest wiadomy. Dalej wskazał, że chodziło mu również o komentarz
w zakresie zaledwie 16% udziału inwestycji w całości wydatków. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił tylko, że w tym dokumencie nie może podać 
wykonania bo jeszcze go nie ma.  

 Radny Leon Fiołka przekazał, że taka dyskusja jak już to powinna odbyć się na komisjach a 
nie na sesji. Nie zgodził się też ze słowami prezydenta miasta na temat deficytu 
budżetowego. Uznał, że przy tej okazji prezydent zapomniał powiedzieć o wzroście 
zadłużenia o prawie 8 mln zł. Wskazał również, że  na kwotę 220 mln zł, aż 34 mln zł. to 
środki tzw. zewnętrzne, a wtedy licząc to zadłużenie nie jest już takie małe. Po drugie 
wskazał, że mieszkania to dobra rzecz niemniej uznał, że przede wszystkim mieszkańcom 
potrzeba pracy na miejscu. Najpierw jest szukanie pracy a później mieszkania. Dalej 
wskazał, że dyskusję o inwestycjach radni podjęli już we wrześniu co dla prezydenta i tak 
okazało się za późno, może więc trzeba zacząć dyskutować już w sierpniu. W zakresie drogi 
Racibórz – Pszczyna przekazał swe obawy z wiązane z opóźnieniem dokumentacji, a co za 
tym idzie niebezpieczeństwa utraty dofinansowania.      

 Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że gospodarka mieszkaniowa musi być ściśle 
powiązana  ze wzrostem gospodarczym. Wskazał, że póki co miasto nie pozyskało 
inwestora, który wniesie nowy kapitał i napędzi gospodarkę tego miasta. W kwestii 
wniosków stwierdził, że przez trzy lata je składał i szkoda jego zdrowia. Dodał, że bardziej 
liczył na spotkanie prezydenta z radnymi i wypracowanie konsensusu. 

 Radny Marek Rapnicki odnosząc się do propozycji radnego Leszka Szczasnego uznał, że 
środków na stację WIOŚ lepiej poszukać w festiwal intro niż w festiwalu jazzowym. 

 Radny Tomasz Cofała przekazał, że zawsze głosował przeciwko zmianom w oświacie, bo tak
w zasadzie to nic one nie zmieniły. Miasto nadal dokłada niemałe środki, a reorganizacji nie 
przeprowadzono i tylko wzrastają koszty.   

 Radna Anna Szukalska podniosła kwestię braku wspólnej debaty. Wskazała na potrzebę 
większego otwarcia się prezydenta na wnioski wszystkich radnych. Zwróciła uwagę, że radni
koalicyjni nie muszą składać wniosków na sesji ponieważ prezydent miasta na pewno z nimi 
ten projekt uzgadniał. Zwróciła także uwagę na to, że miasto Wodzisław przeznacza środki w
podziale na dzielnice. Dalej uznała, że duże inwestycje powinny być konsultowane z 
mieszkańcami aby mieli oni na to aktywny wpływ. W kwestii zadłużenia uznała, że to może 
warto bardziej się zadłużyć po to by pozyskać więcej na projekty ze środków UE. Na koniec 
przekazała, że nie zagłosuje za budżetem bo brakuje jej tego otwarcia prezydenta.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że brakuje mu tego samego. Dodał, że nie 
odmówiłby gdyby otrzymał zaproszenia od radnych czy też od klubu radnych. Dalej 
odnosząc się do zaproponowanych w budżecie inwestycji przekazał, że stadion 
lekkoatletyczny jest miastu potrzebny, będzie wykorzystywany przez sportowców ale też i 
zwykłych mieszkańców. Dodał, że radni koalicyjni upoważnili go do występowania w ich 
imieniu. Przygotowany budżet skonfrontował oczywiście z radnymi koalicyjnymi, a także 
słuchał uwag innych radnych spoza tego klubu. W zakresie programów przekazał, że miasto 
stara się zgłaszać wszędzie tam gdzie jest to możliwe. Dodał również, że każde spotkanie z 
inwestorem rozpoczyna się bądź kończy pytaniem o pracowników. Wskazał, że 
wykwalifikowanych pracowników brakuje dlatego zaczyna liczyć się konkurencyjność gdy 
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chodzi o zarobki. Uznał również, że może udowodnić to, że miastu nie braknie prądu, a 
podawany przykład dotyczył kuźni mającej zapotrzebowanie podobnej jak Rafako. 
Zapewnienie dostawy było, jedynie na zgodę trzeba było czekać. W kwestii mieszkań uznał, 
że jest rozwój gospodarczy, to widać w kraju i na rynku lokalnym. Wskazał, że miasto 
sprzedaje mieszkania ale tylko zasiedlone, co więcej mieszkańcy coraz bardziej o to 
zabiegają. Miasto jednak musi utrzymać żelazny kapitał, więc sprzedaje tylko tam gdzie już 
istnieją wspólnoty.            

 Radny Leszek Szczasny przekazał, że podtrzymuje swój wniosek formalny w sprawie 
zakupu stacji WIOŚ ze środków przeznaczonych na likwidację niskiej emisji w dziale 700.

 Radny Marcin Fica przedstawił pismo w tej sprawie gdyż poprzez prezydenta miasta o taką 
stację zabiegał. Z pisma jasno wynika, że rozbudowa systemu pomiarowego WIOŚ jest 
nieuzasadniona. Dodał, że do tego dochodzi jeszcze potrzeba utrzymywania stacji. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że z prowadzonej korespondencji wynika 
jednakże zapewnienie skierowania w przyszłym roku do miasta stacji mobilnej WIOŚ. 

 Radny Leon Szczasny przekazał, że zna to stanowisko ale oznacza ono tyle, że nie będą 
rozbudowywać systemu z własnych środków.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że nawet gdy miasto zakupi taką 
stację to WIOŚ nie włączy jej do swego systemu.

 Radny Leon Szczasny przekazał, że ma informacje, że z włączenie nie będzie problemu ale 
utrzymanie faktycznie będzie po stronie miasta. Dalej wyjaśnił, że Wadowice będące 
miastem z listy 33 miast też stara się o zakup takiej stacji, wcześnie jednak były tam 
prowadzone certyfikowane badania.    

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk zapytał co to zmieni w naszej polityce. Wskazał, że 
wszyscy uznali, że jest smog i miasto wydaje mnóstwo pieniędzy na ograniczenie niskiej 
emisji, a radny proponuje aby część tych pieniędzy przeznaczyć na badania w sytuacji gdy 
miasto nie kwestionuje żadnych badań. Zapytał więc co chcemy przez to osiągnąć.

 Radny Leon Szczasny przekazał, że chodzi o uzyskanie większego dofinansowania.  
 Radny Jan Wiecha przekazał, że jest zdziwiony tą dyskusją. Uznał że wydanie tych środków 

na stację WIOŚ spowoduje dalsze stałe wydatki. Może więc lepiej przeznaczyć te środki na 
konkretną likwidację źródeł. W kwestii zaś polityki to lepiej przyjąć wniosek skierowany do 
sejmiku województwa i do państwa tak aby zmienić tą politykę. Wskazał, że mierzenie 
niczego nie uleczy, bardziej trzeba zmiany polityki państwa, by nie tworzyć pozorów.    

 Radny Leszek Szczasny uznał, że te działania mogą iść w parze z zakupem stacji. Chodzi o 
miarodajne urządzenia bo właściwa diagnoza może skutkować dobrym leczeniem.   

 Radny Michał Fita przekazał, że przytaczana korespondencja jest z lutego tego roku, zapytał 
więc czy jest jej kontynuacja. Czy jest też jakaś deklaracja WIOŚ o przyłączeniu tej stacji w 
sytuacji jej zakupu i utrzymywania.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że korespondencja ta trwa już kilka lat, a 
ostatnie pisma są odpowiedzią na deklarację częściowego sfinansowania budowy tej stacji. 

 Naczelnik Wydziału OŚiR Zdzisława Sośnierz przekazała, że w dalszej korespondencji jest 
jedynie deklaracja, że w celach porównawczych WIOŚ skieruje do miasta mobilną stację. 
Dodała również, że od pomiaru do diagnozy jest daleka droga. Po drugie już dawno 
wiadomo, że niska emisja to emisja z niskich kominów czyli z domów jednorodzinnych. 

 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek radnego Leszka Szczasnego w 
sprawie zakupu stacji WIOŚ ze środków przeznaczonych na likwidację niskiej emisji w 
dziale 700.

Rada  przy  20  głosujących  radnych,  7  głosami  za,  13  przeciw  i  0  wstrzymujących  się
odrzuciła powyższy wniosek (2 radnych nie głosowało, 1 radna nieobecna).
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 18. 
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i RIO oraz na brak 
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chętnych do dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz ze 
zmianami zaproponowanymi przez Prezydenta Miasta – zał. Nr 17, 19 i 20.

Rada  przy  22  głosujących  radnych,  13  głosami  za,  4  przeciw  i  5  wstrzymującymi  się
przyjęła powyższą uchwałę wraz ze zmianami zaproponowanymi przez Prezydenta Miasta.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 21. 
Uchwała Nr XXXV/527/2017 stanowi zał. Nr 22  do protokołu.

Ad 6. Uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz ze zmianami 
zaproponowanymi przez Prezydenta Miasta – zał. Nr  19 i 22.

Rada  przy  22  głosujących  radnych,  14  głosami  za,  4  przeciw  i  4  wstrzymującymi  się
przyjęła powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 23. 
Uchwała Nr XXXV/528/2017 stanowi zał. Nr 24  do protokołu. 

Ad 7. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta Racibórz 
           z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność
           pożytku publicznego na 2018 rok.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 25.
Uchwała Nr XXXV/529/2017 stanowi zał. Nr 26 do protokołu.

Ad 8. Uchwała w sprawie określenia formy, wysokości i trybu przyznawania pomocy dla
           zaproszonego repatrianta i zaproszonych członków najbliższej rodziny repatrianta
           przez Miasto Racibórz do osiedlenia się na terenie Miasta Racibórz.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 27.
Uchwała Nr XXXV/530/2017 stanowi zał. Nr 28 do protokołu.

Ad 9. Uchwała w sprawie ustalenia Statutu Żłobka w Raciborzu przy ul. Słonecznej 9.

 Radna Anna Szukalska zapytała czy wcześniejsze informacje w zakresie naboru 
przedstawiane przez dyrektor żłobka zostały uwzględnione w statucie.  

 Podinspektor w Wydziale Edukacji, Kultury i Sporu Pani Katarzyna Komor przekazała, że 
niniejsza uchwała uszczegóławia kryteria dla samego Żłobka. Dodała, że dopiero na 
podstawie nowego statutu zostanie przygotowany nowy regulamin organizacyjny jednostki.   

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 18 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
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Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 29.
Uchwała Nr XXXV/531/2017 stanowi zał. Nr 30 do protokołu.

Ad 10. Uchwała w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w Programie 
            ograniczenia niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2018 – 2028
            realizowane w budynkach mieszkalnych.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 31.
Uchwała Nr XXXV/532/2017 stanowi zał. Nr 32 do protokołu.

Ad 11. Uchwała w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w Programie
            ograniczenia niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2018 – 2028
            realizowane w budynkach niemieszkalnych i mieszkalnych niezakwalifikowanych 
            do dofinansowania przy udziale środków zewnętrznych.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 33.
Uchwała Nr XXXV/533/2017 stanowi zał. Nr 34 do protokołu.

Ad 12. Uchwała w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków
            zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania
            przestrzennego miasta Racibórz.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada  przy  20  głosujących  radnych,  17  głosami  za,  0  przeciw  i  3  wstrzymującymi  się
przyjęła powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 35.
Uchwała Nr XXXV/534/2017 stanowi zał. Nr 36  do protokołu.

Ad 13. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/574/2005 Rady Miasta Racibórz 
             z dnia 21 grudnia 2005 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody 
             i odprowadzenia ścieków.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 37.
Uchwała Nr XXXV/535/2017 stanowi zał. Nr 38 do protokołu.

Ad 14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu
            zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Dębniki.
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 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 39.
Uchwała Nr XXXV/536/2017 stanowi zał. Nr 40 do protokołu.

Ad 15. Uchwała w sprawie nadania nazwy Skwer Wincentego z Kielczy.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada  przy  19  głosujących  radnych,  18  głosami  za,  0  przeciw  i  1  wstrzymującym  się
przyjęła powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 41.
Uchwała Nr XXXV/537/2017 stanowi zał. Nr 42 do protokołu.

Ad 16. Uchwała w sprawie wyrażenia woli współfinansowania zakupu samochodu
            ratowniczo - gaśniczego dla jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Raciborzu
            Brzezie.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 43.
Uchwała Nr XXXV/538/2017 stanowi zał. Nr 44  do protokołu.

Ad 17. Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXIV/500/2017 Rady Miasta Racibórz
            z dnia 29 listopada 2017 r. w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania
            dotychczasowej taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego
            odprowadzenie ścieków dla miasta Racibórz.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że konieczność uchylenia poprzedniej uchwały 
wyjaśni radca prawny.

 Radca Prawny Maciej Markowicz przekazał, że jest to skutek wejścia w życie zmiany 
ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków, która 
określiła, że obowiązujące w dniu wejścia ustawy taryfy zostają przedłużone z mocy prawa 
na okres 180 dni, więc uchwała podjęta na poprzedniej sesji straciła rację bytu.  

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.

Rada  przy  18  głosujących  radnych,  17  głosami  za,  0  przeciw  i  1  wstrzymującym  się
przyjęła powyższą uchwałę. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 45.
Uchwała Nr XXXV/539/2017 stanowi zał. Nr 46  do protokołu.

Ad 18. Plan pracy Rady Miasta na 2018 rok.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotowy plan pracy.
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Rada  przy  18  głosujących  radnych,  15  głosami  za,  0  przeciw  i  3  wstrzymującymi  się
przyjęła Plan pracy Rady Miasta na 2018 r. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 47. 
Przyjęty Plan pracy Rady Miasta na 2018 r. stanowi zał. Nr 48  do protokołu.

Ad 19. Interpelacje, zapytania i wnioski.

 Radny Tomasz Cofała zgłosił formalny wniosek aby tak jak to stało się już zwyczajem na 
ostatniej w roku sesji, radni swoje interpelacje zgłosili na piśmie.

 Przew. RM Henryk Mainusz wrócił do interpelacji radnego Piotra Klimy z poprzedniej sesji 
odnoszących się po pierwsze do samooceny pracy Rady Miasta, po drugie do stanowiska 
Rady względem propozycji zmian w prawie wyborczym.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w tej drugiej kwestii zmiany zostały 
uchwalonej już przez Sejm i dzisiaj mają zostać rozpatrzone przez Senat. Następnie 
zadeklarował, że po zapoznaniu się z ostatecznymi rozwiązaniami do tematu będzie można 
wrócić na kolejnych sesjach.

 Przew. RM Henryk Mainusz odnosząc się do pierwszego tematu zapytał kto będzie oceniać i 
w jakiej formule tego dokonać. 

 Radny Piotr Klima uznał, że Rada takiej samooceny powinna dokonywać co roku, a 
przynajmniej teraz po trzech latach tak aby ostatni rok upłynął na merytorycznej pracy. Co 
do drugiego punktu to uznał, że to właśnie samorządowcy powinni się ustosunkować do 
planowanych zmian w prawie wyborczym. Wskazał, że zapowiadana zmiana może w tym 
prawie dużo przewrócić.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że zmiany te na pewno różnie są oceniane i 
komentowane. Uznał jednak, że warto pokazać jak te zmiany wpłyną na organizacje 
przyszłych wyborów. Dodał, że jeszcze w najbliższych wyborach to Rada będzie ustalała 
okręgi i obwody. 

 Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że aby Rada mogła się w tym temacie wypowiedzieć to 
powinien zostać przygotowany projekt takiego stanowiska, którego chyba nie ma na tą 
chwilę. 

 Radny Piotr Klima uznał, że radni i prezydent są to winni swoim wyborcom. 
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że rozumie intencje ale nie widzi jak na razie tego 

formy.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że na jednej z sesji w przyszłym roku można do 

tej dyskusji wrócić i tak aby uświadomić także mieszkańców o czekających nas wszystkich 
zmianach.

 Przew. RM Henryk Mainusz w kwestii samooceny Rady przekazał, że oczekuje, że zostanie 
dookreślona formuła tego spotkania.

 Radny Piotr Klima uznał, że każdy z radnych powinien mieć odwagę do takiej samooceny.
 Radna Anna Szukalska przyznała, że woli aby takiej oceny dokonali mieszkańcy, sama zaś 

ocenia się dobrze. Uznała również, że radny Piotr Klima konkretną propozycje może 
przedstawić radnym w styczniu.  

 Radny Piotr Klima uznał, że takiej samooceny powinien dokonać każdy radny. Z drugiej 
strony dodał, że ciekaw jest jak radę ocenia prezydent. 

 Przew. RM Henryk Mainusz zamykając dyskusję poddał pod głosowanie wniosek radnego 
Tomasza Cofały aby tak jak to stało się już zwyczajem na ostatniej w roku sesji, radni swoje 
interpelacje zgłosili na piśmie.

Rada przy 20 głosujących radnych, 15 głosami za, 4 przeciw i 1 wstrzymującymi się  
przyjęła powyższy wniosek radnego Tomasza Cofały. 
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Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 49. 

 Radny Marcin Fica przedłożył do protokołu następujące zapytania i interpelacje – zał. Nr 50
i 51:
1) w sprawie dobudowy i przesunięcia lamp oświetlenia ulicznego w centrum miasta w 10 

miejscach wymienionych w piśmie,
2) 1) ponownie w sprawie naprawy chodnika przy ul. Lwowskiej na odcinku od ul. 

Opawskiej do ul. Warszawskiej (lewa strona patrząc od ul. Opawskiej),
2) w sprawie naprawy zapadniętej jezdni na ul. Pastora Michejdy 15 jak również na ul. 
Kasprowicza na wysokości sklepu Dino,
3)  ponownie w sprawie zabudowania dodatkowych lamp na ul. Głubczyckiej na odcinku
od  ronda Solidarności do ul. Starowiejskiej.

 Radny Leon Fiołka przedłożył do protokołu następujące zapytania i interpelacje – zał. Nr 52:
1) w sprawie wprowadzenia na ul. kpt. Myśliwca ograniczenia do 2,5 ton masy 

samochodów na odcinku od skrzyżowania z ul. Pogrzebieńską, aż do starego cmentarza 
przy kościele,

2) w sprawie uzupełnienie tłuczniem i uwalcowania ul. Pod Lipami na odcinku od ul. 
Wysokiej do ul. Jagielnia,

3) ponownie w sprawie dodatkowego przystanku autobusowego na ul. Brzeskiej w okolicy 
ciągu domów szeregowych. 

Ad 20. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął sesję Rady
Miasta Racibórz, godz. 17:13.  

Protokołował:

Leszek Jureczko      Przewodniczący Rady

  
     Henryk Mainusz
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